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Förlossningsvård 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) genomförde 2023-2024 inom ramen för ett 
regeringsuppdrag en förstärkt tillsyn av mödrahälsovården och förlossningsvården i 
landet. Länets samtliga tre förlossningskliniker uppvisade brister avseende de områden 
som IVO granskat. Några av de områden där brister har konstaterats är: 

• Vårdgivaren brister i sin skyldighet att bedriva systematisk kvalitets o 
säkerhetsarbete. 

• Den hälso- och sjukvård som ges inom förlossningsvården uppfyller inte i alla 
avseenden kraven på en god vård. 

• Vårdgivaren har inte säkerställt att det finns förutsättningar för att tillhandahålla 
god vård i akuta situationer.  

• Dokumentation i patientjournalen avseende bedömningar förs inte i enlighet med 
gällande bestämmelser. 

• Patienten får inte alltid den information som behövs för att ha förutsättningar att 
vara delaktiga i sin vård och behandling.  

 
Alla tre verksamheterna har återrapporterat till IVO på dessa brister som framkommit vid 
granskningen. Av svaren framgår att verksamheterna har ett systematiskt kvalitets och 
säkerhetsarbete men att uppföljning och återkoppling till verksamheterna inte alltid 
fungerat. Verksamheterna menar att de flesta av de rutiner IVO efterfrågar redan finns på 
plats. Det mesta handlar om träning och utbildning av personalen på kliniken. Här 
beskriver man rutinkollen med journalgranskning för att utvärdera följsamheten till 
riskbedömning, utbildning i CTG bedömningar, riskfyllda interventioner tränas i BROB 
modeller (praktisk obstretisk träning), regelbunden registrering av riskbedömning, CTG 
kurva under förlossningen och så vidare.  
 
Resultatet av IVOs granskning av länets tre förlossningskliniker leder till att 
Kristdemokraterna ställer följande frågor: 
 

• Är länets förlossningsvård så bristfällig som IVOs granskning vill göra gällande? 
• Är förlossningsverksamheten underfinansierad? 
• Har det statsbidrag vi fått för kvinnors hälsa kunnat användas i 

förlossningsvården? 
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